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Κ.Ο ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Αθήνα, 31-3-2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Εσωτερικών  

Θέμα: Λειτουργικά προβλήματα των επτά (7) Νεοσυσταθέντων Δήμων 

Όπως είναι γνωστό, ο Αυτοδιοικητικός χάρτης της χώρας, από την 1η Σεπτεμβρίου του 2019 έχει αυξηθεί 

με επτά (7) νέους δήμους με το άρθρο 154 του Νόμου 4600/2019 (ΦΕΚ Α’ 43/9.3.2019), το οποίο αφορά 

την Τροποποίηση του άρθρου 1 του Νόμου 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και επί της ουσίας ορίζει 

τη διάσπαση των πρώην Δήμων Κέρκυρας, Κεφαλονιάς, Λέσβου, Σάμου και Σερβίων – Βελβεντού και 

τη δημιουργία των Δήμων Βόρειας Κέρκυρας, Κεντρικής Κέρκυρας, Νότιας Κέρκυρας, Αργοστολίου, 

Ληξουρίου, Σάμης, Μυτιλήνης, Δυτικής Λέσβου, Ανατολικής Σάμου, Δυτικής Σάμου, Σερβίων και 

Βελβεντού. 

Οι νέοι δήμοι Βόρειας Κέρκυρας, Νότιας Κέρκυρας, Ληξουρίου, Σάμης, Βελβεντού, Δυτικής Λέσβου 

και Δυτικής Σάμου δεν είναι καθολικοί διάδοχοι και θεωρούνται όλοι νεοσύστατοι δήμοι. 

Παρά τις όποιες, ενδεχόμενες, αρχικές φιλόδοξες και προβλέψεις του Ν.4600/2019, «περί 

λειτουργικότητας και αποδοτικότητας των παρεχόμενων υπηρεσιών των νεοσυσταθέντων Δήμων», ο 

Νόμος αυτός αποδείχθηκε στην πράξη «κενός περιεχομένου», λόγω της προχειρότητας, με την οποία 

δημιουργήθηκε, καθώς δεν προέβλεπε και δεν κάλυπτε επαρκώς τα θέματα και τα προβλήματα που 

προέκυψαν με την εφαρμογή του επιφέροντας, επί της ουσίας, το ακριβώς το αντίθετο από το επιδιωκόμενο 

αποτέλεσμα. 

Οι νέοι αυτοί δήμοι αντιμετωπίζουν τεράστια προβλήματα που προέρχονται από την έντονη και ευδιάκριτη 

υποστελέχωση των υπηρεσιών τους, με άμεσο επακόλουθο την υπολειτουργία των δομών και την 

αγανάκτηση των εναπομεινάντων εργαζομένων σε αυτές. Παράλληλα, αντιμετωπίζουν μεγάλα οικονομικά 

προβλήματα λόγω της υφισταμένης οικονομικής ανεπάρκειας, ενώ δεκαοκτώ μήνες μετά την λειτουργία 

τους πολλοί εξ αυτών δεν έχουν ξεκαθαρίσει ακόμα τα περιουσιακά τους στοιχεία και τα ταμειακά τους 

διαθέσιμα. 

Παράλληλα, υπάρχει μεγάλος αριθμός έργων που είχαν προγραμματιστεί από τους ενιαίους δήμους και 

αφορούν τους νέους και διαχειρίζονται από τους διάδοχους δήμους που δεν προχωρούν. 

Τόσο με επιστολή μου στις 13/8/2019 προς τον Υπουργό Εσωτερικών, όσο και με τοποθετήσεις μου στην 

κατά την επεξεργασία του σχεδίου νόμου «Ρυθμίσεις θεμάτων Υπουργείου Εσωτερικών, διατάξεις για την 
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Ψηφιακή Διακυβέρνηση και άλλα επείγοντα ζητήματα» στις 8/8/2019 είχα αναδείξει, προ σύστασης, την 

αναγκαιότητα στήριξης του νέου αυτού εγχειρήματος αλλά και την ανάγκη παρακολούθησης των άμεσων 

ζητημάτων που θα ανακύψουν κατά την πρώτη περίοδο λειτουργίας των νέων δήμων, προτείνοντας τη 

σύσταση ειδικής υπηρεσίας στο Υπουργείο Εσωτερικών. 

Στο θέμα της στελέχωσης των υπηρεσιών των νέων αυτών δήμων επανήλθα με ερώτησή μου προς τον 

Υπουργό Εσωτερικών την 1/2/2021 ζητώντας να προχωρήσει το Υπουργείο σας στην άμεση προκήρυξη 

διαγωνιστικής διαδικασίας για την πλήρωση των κενών θέσεων των νέων αυτών δήμων, ενώ με την από 

29/3/2021 κοινή επιστολή τους, οι Δήμαρχοι των νέων αυτών δήμων καταθέτουν εκ νέου και από κοινού 

την αγωνία και τους προβληματισμούς τους ενώπιον της ηγεσίας του Υπουργείου σας.  

Επειδή, είναι χρέος μας να διασφαλίζουμε και να διαφυλάττουμε την εύρυθμη και ομαλή λειτουργία των 

Δήμων και των υπηρεσιών και δη των Νησιωτικών Δήμων 

Επειδή, είναι διαπιστωμένα τα προβλήματα και οι ελλείψεις των νέων δήμων τόσο σε προσωπικό όσο σε 

μηχανολογικό εξοπλισμό  

Επειδή, είναι καθήκον μας, να Νομοθετούμε, σεβόμενοι όλα όσα προβλέπει το Σύνταγμά μας περί 

«Νησιωτικότητας»  

ΕΡΩΤΑΤΑΙ Ο ΑΡΜΟΔΙΟΣ ΥΠΟΥΡΓΟΣ 

1)  Εάν προτίθεστε να προχωρήσετε στη σύσταση ειδικής υπηρεσίας στο Υπουργείο Εσωτερικών για 

το συντονισμό και την παρακολούθηση των σοβαρών ζητημάτων που έχουν ανακύψει από τη 

διάσπαση των δήμων σύμφωνα με το Ν. 4600/2019;   

2) Εάν σκοπεύετε να ενισχύσετε με προσωπικό και μηχανολογικό εξοπλισμό τους νέους αυτούς 

δήμους και αν ναι ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα για την υλοποίηση αυτής;  

3) Εάν σκοπεύετε να αξιολογήσετε τα αποτελέσματα της διάσπασης των ενιαίων δήμων ώστε να 

διεξάγετε σαφή συμπεράσματα για τα αποτελέσματα της δημιουργίας αυτών των νέων δήμων κι αν 

ναι μέσω ποιας διαδικασίας; 

   

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Δημήτρης Μπιάγκης 

 

Ευαγγελία Λιακούλη 

 

Κώστας Σκανδαλίδης 




